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Referat af Forn Siars Alting 2022 
Afholdt 16. april 2022 i Bogensholm-lejren på Mols 

Dagsorden for Altingsforhandlingerne: 

a. Velkomst og fredlysning af Altinget v/Formand Jesper Gredsted Smidth . 

b. Dirigentvalg og forretningsorden, Valg af dirigent. 

Dirigent : Allan Joe Broch blev indstillet og valgt . 

Talerækkeordstyrer : Rikkes Torben {N ielsen) blev indstillet og valgt . 

c. Valg af referent 

Lars lrenessøn blev indstillet og va lgt. 

d. Valg af stemmetællere 

Rikke, Jette, Randi og Kamil la blev va lgt . 

e. Opgørelse af tilstedeværend e stemmeberett igede med lemmer 

Antal frem mødte: 66, inkl. 2 gæster fra NAS, Sverige 

Stemmeberett igede i alt : 63 

f. Beretn ing v/Formanden Jesper Gredsted Smidth 

Uddrag fra beretningen : 

• Dårligt fremmøde i 2020 og 2021, bedre i år. 

• Opsang vedrørende manglende engagement. 

• Hedensk Ungdom (HU) er kommet godt fra st art. 

* Ikke indoktrinering. 

* Hedenske unge skal ikke ligge under for kulturkristen nedgørelse . 

• Unge skal støttes af voksne, unge skal ikke kun "træffe egne valg" . 

• Blotgrupper opfordres til at støtte op om Forn Sidr, også omkring medlemskab. 

• Forn Sidr skal arbejde hen mod køb af ejendom, om dette så er et kulturcenter, gudehov 

eller gravpladser. 

• Generelt: støt op om Forn Sidr og det frivillige arbejde. Frivillige skal arbejde sammen og 

hjælpe hinanden. 

* Dog skal man kun tilbyde sin hjælp, hvis man kan og vil klare arbejdet og presset. 

* Ellers bør man undlade at tilbyde sig. 

• Slutteligt blev der givet en tak til alle tillidsposterne. 

Underskrevet af: 

Allan Joe Broch,irigent 
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g. Fore læggelse af revideret regnskab og budget v/Kasse rer Benny Schacksen 

Uddrag fra frem lægge lsen: 

• Det reviderede regnskab ligger på hjemmesiden og er indsendt t il Selskabsstyrelsen . 

• Hovedtal lene blev gennemgået og forklaret på Alt inget. 

• Regnskabet 2021 havde et overskud på knap 250.000 kroner. 

• Budgettet for 2022 blev gennemgået på Altinget. 

• Nogle af komment are rne t il regnskab og budget : 

- Gudrun ønskede i lyset af overskuddet at der stræbes efter at undgå overskud. 

- Benny mente, at overskud vidner om et sundt regnskab. 

• Palle Plet (inte rn revisor) havde godkendt regnskabet uden synderlige kommentarer. 

Fremlægge lsen blev taget til underretning. 

h. Indkomne forslag (VÆF og BS) . 

• VÆF 1 - Ændring vedrørende nyt logo. 

Først blev forslagsstillerne bedt om at angive sig: Benny og Bodil Schacksen. 

Ben ny Schacksen fremlagde herefter forslaget. 

Forslaget medførte en længere debat, herunder disse kommentarer: 

- Generelt havde de færreste noget mod at diskutere et evt. nyt logo. 

- Tirssøn m.fl. efterlyste en konkurrence om udformningen blandt medlemmerne. 

- Gudrun redegjorde for historikken omkring det nuværende logo, som er en tegn ing 

af et arkæologisk fund fra Nyborg. 

- Henning Ullr spurgte ind til, om flaget så også skulle rettes i samme omgang. 

- Jesper nævnte ønsket om et bedre grafisk logo til T-shirts og anden merchandise. 

- Flere mente, at man fint kunne holde fast i det nuværende logo. 

- Benny ville herefter ændre i teksten afVÆF, så det blev ændret til et forslag, men 

dette blev afvist. 

- Wowern og Hemming mente, at Tors-hammeren som symbol var et vigtigt symbol, 

såfremt et nyt logo skulle laves. 

Forslaget blev trukket af forslagsstillerne før afstemning. 

• VÆF 2 - Ændring vedr. §7. Thul. 

Forslaget blev fremlagt, og medførte en kortere debat. 

Da forslaget var lidt kringlet udformet, gik en del af debatten på at forstå den præcise 

ordlyd, og konsekvenserne af at stemme for og imod. 

Forslaget gik herefter til afstemning. 

Forslaget blev afvist med 10 for, 52 imod, og 3 blanke. 

Underskrevet af: 

L .:i__1re t;-,;r-j,L-__ 
Allan Joe Broch;):J irigent 
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• BF l - Ændring i overskrift på BF (fra 2018) 

Først blev teksten "§7 . Thul " fjernet, da den var inkluderet ved en fejl. 

Forslaget vil primært fjerne ordet "gennemskuelighed" i overskriften det oprindelige BF, da 

den gamle formulering har medført lidt problemer hos myndigheder og banker. 

Forslaget medførte meget lidt debat, og gik derfor hurtigt til afstemning. 

Fors laget blev vedtaget med 60 stemmer for, 1 imod, og 4 blanke. 

i . Valg af Thul. 

Der var t re kandidater t il posten : Nanna Bomholt, Alexander Remus, og Thor Iversen . 

Alle t re præsenterede sig selv, og fortalte om deres ideer ift. posten som Thul. 

Jfr. vedtægterne skal enhver Thul-kandidat have opbakning på mindst 50% af de fremmødte for at 

blive valgt, så der blev igangsat en skriftlig afstemning. 

Nanne Bomholt blev valgt i første valgrunde med 33 ud af de afgivne 62 stemmer. 

j . Valg af bestyrelse . 

Fire bestyrelsespladser var på valg i år jfr. vedtægterne : Benny (kasserer), Bodil (kartoteksfører), 

Monika Ylfa og Ann Køpke . 

Alle de øvrige medlemmer fortsatte på deres andet år. 

Kun Ann Køpke genopstillede ikke, de tre andre stillede alle op til genvalg. 

Inden valget fortalte hvert af de nuværende bestyrelsesmedlemmer om deres poster. 

Der meldte sig tre nye kandidater til bestyrelsen, der præsenterede sig selv: 

- Anton Benkestok 

- Thor Iversen 

- Lars lrenessøn 

Der skulle derfor afholdes kampvalg om de fire poster, og resultatet blev som følger: 

- Lars lrenessøn fik 51 stemmer 

- Benny Schacksen fik 48 stemmer 

- Monika Ylfa fik 42 stemmer 

- Bodil Schacksen fik 41 stemmer 

- Thor Iversen fik 26 stemmer 

- Anton Benkestok fik 19 stemmer 

Dermed blev Benny, Bodil og Monika genvalgt, og Lars lrenessøn indtræder på den ledige plads. 

Efterfølgende blev Thor Iversen og Anton Benkestok bekræftet som suppleanter ti l bestyrelsen. 

k. Valg af revisor 

Den hidtidige interne revisor, Palle Plet, deltog ikke i Altinget, men havde på forhånd bekræftet, at 

han gerne modtog genvalg. 

Da der ikke var nogen modkandidater til posten, blev Palle genvalgt med applaus. 

Underskrevet af: 
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I. Eventuelt 

Der blev efterlyst flere frivillige til Altingsgruppen. 

- Gruppen håndterer booking af sted til næste års Alting, og praktiske opgaver ifm. 

afviklingen af Altinget. 

- Gruppen har ikke et selvstædigt budget, men finansieres af bestyrelsen. 

- Der meldte sig så mange frivillige (11), at det måske var for mange. 

Nogle nye medlemmer mente ikke, at der blev taget nok hånd om dem. 

- Et specielt farvet navneskilt på Altinget blev foreslået, så de var mere synlige. 

- For mange lukkede arrangementer og grupper i Vølse? 

- Ikke kun fokusere på de sociale medier (Facebook) ? 

Mange efterlyste en bedre hjemmeside og kritiserede den nuværende. 

- Bestyrelsen erkendte, at den nuværende side er for dårlig. 

- Bestyrelsen informerede om, at både hjemmeside og handelsplads er under ombygning. 

Det blev oplyst, at næste Alt ing løber af stablen 6. maj, 2023, på Lolland (ved Nakskov). 

m. Lukning af Alting v/Jesper Gredsted Smidth 

Underskrevet af: 
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Allan Joe Broch, dirigent 
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